
CNSLR Fratia | Revista Presei 9 se[tembrie 2020 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 ANOFM: Subvenții de 2.500 de lei pe lună pentru firmele care fac angajări 

Firmele private și alți angajatori pot obține subvenții de până la 2.500 de lei pe 

lună pentru fiecare șomer pe care îl angajează din anumite categorii de vârstă, a 

informat, marți, Agenția Națională pentru Ocuparea Forței de Muncă (ANOFM). 

Subvențiile lunare acordate de stat timp de 1 an acoperă jumătate din salariul 

persoanei nou-angajate, dar nu mai mult de 2.500 de lei. 

Potrivit OUG 92/2020, banii se dau pentru 2 categorii de vârstă: 

 șomeri care au împlinit vârsta de 50 de ani. Angajatorii care în perioada 1 

iunie 2020-31 decembrie 2020 încadrează în muncă, pe perioadă 

nedeterminată, cu normă întreagă, persoane în vârstă de peste 50 de ani ale 

căror raporturi de muncă au încetat din motive neimputabile lor, în perioada 

stării de urgență decretate prin Decretul nr. 195/2020 privind instituirea stării 

de urgență pe teritoriul României, prelungită prin Decretul nr. 240/2020, sau 

a stării de alertă instituite prin Hotărârea Guvernului nr. 394/2020 privind 

declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru 

prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, înregistrați ca 

șomeri în evidența agențiilor pentru ocuparea forței de muncă județene, 

respectiv a municipiului București, primesc lunar, pe o perioadă de 12 luni, 

pentru fiecare persoană angajată din această categorie, 50% din salariul 

angajatului, dar nu mai mult de 2.500 lei. 

 șomeri cu vârsta cuprinsă între 16 și 29 de ani.  Angajatorii care încadrează 

în muncă, dar nu mai târziu de data de 31 decembrie 2020, pe perioadă 

nedeterminată, cu normă întreagă, persoane cu vârsta cuprinsă între 16 și 29 

de ani înregistrați ca șomeri în evidența agențiilor pentru ocuparea forței de 

muncă județene, respectiv a municipiului București primesc lunar, pe o 

perioadă de 12 luni, pentru fiecare persoană angajată din această categorie, 

50% din salariul angajatului, dar nu mai mult de 2.500 lei. 

https://www.anofm.ro/
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/226195
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Pentru acordarea sprijinului financiar, persoanele care fac parte din cele două 

categorii menționate trebuie să fie înregistrate ca șomeri în evidența agențiilor 

pentru ocuparea forței de muncă județene, respectiv a municipiului București, iar 

angajatorii au obligația menținerii raporturilor de muncă pentru o perioadă de 

minimum 12 luni în plus față de perioada de 1 an cât se oferă ajutorul. 

Sprijinul oferit de ANOFM se aplică, în aceleași condiții, și în cazul încadrării în 

muncă a cetățenilor români cărora le-au încetat raporturile de muncă cu angajatorii 

străini aflate în derulare pe teritoriul altor state, din motive neimputabile lor, prin 

concediere. 

Pentru acordarea acestor sume, firmele încheie o convenţie cu agenţia pentru 

ocuparea forţei de muncă judeţeană, respectiv a municipiului Bucureşti, în raza 

căreia acestea îşi au sediul social, nu mai târziu de data de 31 decembrie 2020. 

Toate documentele necesare accesării acestei măsuri se pot descărca și transmite 

ulterior agențiilor județene pentru ocuparea forței de muncă de pe 

platforma aici.gov.ro. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senatul respinge desfășurarea votului pe două zile pentru alegerile locale 

din 27 septembrie/ Proiectul de lege mai are o șansă în Camera Deputaților 

Senatorii au respins, marţi, proiectul de lege care reglementa ca la scrutinul din 27 

septembrie votul să se desfășoare timp de două zile. Proiectul aparține senatorului 

USR Florina Presadă și modifică Legea 135/2020 privind alegerea autorităţilor 

administraţiei publice locale din anul 2020. 

Proiectul de lege a primit raport de respingere din partea Comisiei Juridice care a 

fost adoptat de plen cu 86 voturi "pentru" şi 44 "împotrivă". Respins de senatori, 

proiectul de lege va intra și în dezbaterea Camerei Deputaților care este forul 

decizional în acest caz. 

"Am propus ca durata procesului de vot să fie de două zile, astfel încât să 

diminuăm riscul de infectare cu SARS-COV2 în rândul alegătorilor. Avem nevoie 

de vot pe timpul a două zile pentru un vot în siguranţă pe 27 septembrie.  

https://aici.gov.ro/home
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Sunt lucruri pe care şi le doresc şi românii, după cum arată un sondaj recent - 63% 

dintre simpatizanţii tuturor partidelor şi-au exprimat interesul pentru mai multe zile 

de vot, pentru securizarea procesului de vot în pandemie, iar 82% dintre românii cu 

drept de vot cer creşterea numărului secţiilor de votare(...) La Comisia juridică s-a 

dat un raport de respingere fără discuţii serioase cu experţi epidemiologi. 

Modificarea poate fi adoptată în timp util, iar ajustarea calendarului electoral putea 

fi făcută prin hotărâre de Guvern", a spus senatoarea USR în plen. 

Inițiativa legislativă propune ca amenajarea secţiilor de votare pentru scrutinul din 

27 septembrie să se facă în construcţii temporar, gen containere de locuit. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD, PNL, USR şi UDMR au depus un proiect de lege pentru modificarea 

alegerilor parlamentare: Cei aflați la coadă pot vota până la 23.59 / Scade 

numărul de susținători pentru candidaturi 

Lideri de la PSD, PNL, USR şi UDMR au depus un proiect de lege la Senat care 

schimbă mai multe reglementări la alegerile parlamentare din 6 decembrie. 

Astfel, alegătorii care se află în faţa secţie de vot sau aşteaptă la rând pot vota până 

la ora 23.59. Este redus şi numărul necesar de susţinători pentru a fi depuse 

candidaturile, fiind necesare cel puţin 0,5% din numărul total de alegători înscrişi 

în Registrul electoral la nivel naţional, potrivit News.ro. 

Iniţiativa de lege poate fi consultată AICI. 

Alegătorii aflaţi în faţa secţie de votare şi care aşteaptă la rând să voteze pot 

vota până la 23.59 

„Art. 88. - (1) La ora 21.00, preşedintele biroului electoral al secţiei de votare 

declara votarea încheiată şi dispune închiderea localului de vot. 

(2) Alegătorii care la ora 21.00 se află la sediul secţiei de votare, precum şi cei care 

se află la rând în afara sediului secţiei de votare pentru a intra în localul de vot pot 

să îţi exercite dreptul de vot, în condiţiile prezentei legi. 

(3) La ora 21.00, urna specială trebuie să se afle în localul secţiei de vot. 

https://www.news.ro/politic-intern/schimbari-la-alegerile-parlamentare-lideri-de-la-psd-pnl-usr-si-udmr-au-depus-un-proiect-de-lege-la-senat-document-1922401108002020092019475074?fbclid=IwAR1HEpm3WcFyAZnu5Nm3gJFWv7ttvNc2xG4dSPrp_yevBjqp2vHhglS3Mrg
https://i0.1616.ro/media/2/2701/33605/19475074/1/proiect-de-lege-alegeri-parlamentare.pdf
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(4) Alegătorii aflati în situaţiile prevazute de alin. (2) si (3) pot vota până cel mult 

la ora 23.59. 

(5) Preşedintele biroului electoral al secţiei de votare verifică la ora 21.00 dacă în 

afara sediului secţiei de votare se afla alegatori care aşteaptă să-şi exercite dreptul 

de vot şi dispune măsurile necesare pentru a asigura accesul ordonat al acestora în 

localul de vot, în serii corespunzătoare numărului cabinelor”, conform proiectului 

de lege. 

Prevederile privind votul Diasporei 

Listele electorale permanente din străinătate se întocmesc de către AEP şi se 

transmit biroului electoral de circumscripţie pentru secţiile de votare din 

străinătate, până cel târziu cu 10 zile înaintea datei votării. 

La secţiile de votare organizate în străinătate se utilizează numai liste electorale 

suplimentare care sunt generate în format electronic, în mod automat, pe baza 

datelor înregistrate pe terminalele informatice din cadrul Sistemului informatic de 

monitorizare a prezenţei la vot şi de prevenire a votului ilegal. 

În situaţia disfuncţionalităţii Sistemului informatic de monitorizare a prezenţei la 

vot şi de prevenire a votului ilegal, listele electorale suplimentare din străinătate se 

întocmesc pe suport de hârtie şi cuprind rubrici pentru numele şi prenumele, codul 

numeric personal, domiciliul sau reşedinţa alegătorului, precum şi semnătura 

acestuia. 

Definiţia partidelor politice parlamentare este schimbată 

În sensul prezentei legi, prin partide politice parlamentare se înţelege partidele 

politice şi organizaţiile cetăţenilor aparţinând minoritalilor naţionale care, la 

ultimele alegeri pentru Senat şi Camera Deputaţilor, au întrunit, individual sau într-

o alianţă, pragul electoral şi au obţinut mandate de deputat sau de senator. 

Alianţele politice şi alianţele electorale care au în componenţă cel puţin un partid 

politic parlamentar sunt asimilate partidelor politice parlamentare. 
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Scade numărul de susţinători necesar depunerii candidaturilor 

Partidele politice, alianţele politice, alianţele electorale şi organizaţiile cetăţenilor 

aparţinând minorităţilor naţionale care depun la Biroul Electoral Central o listă de 

susţinători cuprinzând cel puţin 0,5% din numărul total de alegători înscrişi în 

Registrul electoral la nivel naţional, pot depune liste de candidaţi în toate 

circumscripţiile electorale. 

Partidele politice, alianţele politice, alianţele electorale electorale şi organizaţiile 

cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale care optează să depună listele de 

susţinători la birourile electorale de circumscripţie, pot depune liste de candidaţi 

numai dacă acestea sunt susţinute de minimum 0,5% din numărul total al 

alegătorilor înscrişi în Registrul electoral cu adresa de domiciliu sau reşedinţă în 

circumscripţia respectivă, fără ca numărul acestora să fie mai mic de 1.000 de 

alegători. 

Candidaţii independenţi trebuie să fie susţinuţi de minimum 0,5% din numărul 

total al alegătorilor înscrişi în Registrul electoral cu adresa de domiciliu sau 

reşedinţă în circumscripţia respectivă, fără ca numărul acestora să fie mai mic de 

500 de alegători. 

De asemenea, termenul de înregistrare ca alegător prin corespondenţă incepe la 

data de 1 aprilie a anului în care au loc alegerile şi expiră cu 45 de zile înainte de 

data votării, potrivit News.ro. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Presedintele AEP clarifica situatia alegatorilor care nu si-au facut viza de 

flotant pana pe 4 septembrie. Vor putea vota pe listele suplimentare 

Presedintele Autoritatii Electorale Permanente (AEP), Constantin Mituletu Buica, 

a declarat marti ca Biroul Electoral Central (BEC) nu a interzis persoanelor care nu 

si-au facut viza de flotant pana pe 4 septembrie sa voteze in localitatea de 

resedinta, ci doar a precizat ca respectivele persoane vor fi trecute pe listele 

suplimentare. 

 

 

https://www.news.ro/politic-intern/schimbari-la-alegerile-parlamentare-lideri-de-la-psd-pnl-usr-si-udmr-au-depus-un-proiect-de-lege-la-senat-document-1922401108002020092019475074?fbclid=IwAR1HEpm3WcFyAZnu5Nm3gJFWv7ttvNc2xG4dSPrp_yevBjqp2vHhglS3Mrg
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"Potrivit dispozitiilor legale, cetatenii isi pot exercita dreptul de vot la resedinta sau 

domiciliu, dupa caz. Hotararea BEC nu interzice dreptul la vot celor care si-au 

stabilit resedinta dupa 4 septembrie. Cine si-a stabilit resedinta inainte de 4 

septembrie, avea optiunea sa ceara sa fie trecut pe lista permanenta. Cine nu a facut 

aceasta solicitare, are optiunea de a se prezenta la sectie si de a vota pe lista 

suplimentara. La fel, tot pe lista suplimentara, pot vota si cei care si-au stabilit 

resedinta dupa ziua de 4 septembrie", a precizat Mituletu Buica 

pentru G4Media.ro. 

 

Biroul Electoral Central (BEC) a emis luni o decizie interpretabila, din care putea 

fi trasa concluzia ca romanii care nu si-au facut vize de flotant pana cel tarziu la 

data de 4 septembrie 2020 nu vor putea vota la alegerile locale din 27 septembrie 

decat in localitatea unde isi au domiciliul. 

 

Astfel, potrivit articolului 2, alin (2) din hotararea nr. 81 adoptata luni seara de 

BEC, "alegatorul care, pana cel mai tarziu in data de 4 septembrie, si-a stabilit 

resedinta la o alta adresa decat cea de domiciliu voteaza numai la sectia de votare 

unde este arondata strada la care isi are resedinta mentionata pe actul de identitate, 

urmand a fi inscris in lista electorala suplimentara daca nu a solicitat inscrierea in 

listele electorate permanente cu adresa de resedinta". 

 

BEC a mai decis si ca alegatorul care detine un act de identitate al carui termen de 

valabilitate ar fi expirat in perioada 1 martie - 27 septembrie isi poate exercita 

dreptul de vot in baza acestuia. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Ordonanta de Urgenta care prevede sporuri pentru angajatii DSP si ai 

prefecturilor cu sarcini in combaterea efectelor pandemiei, respinsa de Senat 

Senatul a respins, marti, in plen, OUG 131/2020, prin care se acorda sporuri pentru 

angajatii directiilor de sanatate publica si ai prefecturilor cu sarcini in combaterea 

efectelor pandemiei de COVID-19. 

 

https://ziare.com/alegeri/vot/
https://www.g4media.ro/precizare-a-presedintelui-aep-persoanele-care-nu-si-au-facut-viza-de-flotant-pana-pe-4-septembrie-vor-putea-vota-in-localitatea-de-resedinta-pe-listele-suplimentare.html?fbclid=IwAR2IphTZy40yvwY7b9riSgI1j7DX0rPICDFPLoPEPeUkJfiz6cDrLFXdQbc
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Raportul de respingere a intrunit 86 de voturi '"pentru", 31 "impotriva" si 13 

abtineri. 

 

OUG 131/2020 creeaza cadrul legal pentru acordarea sporului pentru conditii 

epidemiologice deosebite personalului din cadrul directiilor de sanatate publica 

judetene si a municipiului Bucuresti care executa, conduce sau coordoneaza 

misiuni si sarcini de serviciu pentru prevenirea si combaterea efectelor pandemiei 

de COVID-19. 

 

Pe perioada starii de alerta, incepand cu intrarea in vigoare a OUG 131/2020, 

directorul executiv si directorul executiv adjunct al DSP beneficiaza de un spor la 

salariul de baza de 40%, iar functionarii publici incadrati in Serviciul de control in 

sanatate publica beneficiaza de un spor la salariu de baza de 30%, prevede 

ordonanta. 

Actul normativ al Guvernului mai stabileste ca personalul institutiilor prefectului 

implicat in activitati de prevenire si combatere a efectelor pandemiei de COVID-19 

beneficiaza de un spor de 30% la salariul de baza, cu exceptia prefectului si 

subprefectului. 

 

OUG 131/2020 va fi dezbatuta de Camera Deputatilor, for decizional in acest caz 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Senatul a adoptat un proiect de lege prin care actele de violenta comise de 

trei sau mai multe persoane sunt pedepsite cu inchisoare intre 3 si 7 ani 

Senatul a adoptat marti, ca prim for sesizat, un proiect de lege al deputatului 

minoritatilor Daniel Vasile prin care lovirea sau orice acte de violenta comise de 

trei sau mai multe persoane sunt pedepsite cu inchisoare de la 3 la 7 ani. 

 

De asemenea, in acest caz, actiunea penala este pusa in miscare din oficiu, iar 

impacarea partilor nu inlatura raspunderea penala. Aceeasi pedeapsa este 

prevazuta, prin initiativa legislativa, si pentru violarea de domiciliu de catre trei 

sau mai multe persoane. 

https://ziare.com/politica/lege/
https://ziare.com/daniel-vasile/
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Proiectul de lege modifica si completeaza trei articole din Legea 286/2009 privind 

Codul penal, cel referitor la lovire si alte violente, cel despre violarea de domiciliu 

si cel privind tulburarea ordinii si linistii publice. 

 

Astfel, la articolul 193, dupa alineatul (3) sunt introduse doua noi alineate: "(4) 

Daca faptele prevazute la alin. (1) si alin. (2) se savarsesc de trei sau mai multe 

persoane impreuna sau de catre o persoana care face parte dintr-un grup organizat, 

pedeapsa este inchisoarea de 3 la 7 ani. (5) Pentru faptele prevazute la alin. (4) 

actiunea penala se pune in miscare din oficiu, iar impacarea partilor nu inlatura 

raspunderea penala", conform propuneri legislative adoptate marti de 

catre senatori. 

 

Articolul 193 intitulat "Lovirea sau alte violente", din Codul penal in vigoare 

prevede la primele doua alineate ca: "(1) Lovirea sau orice acte de violenta 

cauzatoare de suferinte fizice se pedepsesc cu inchisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu 

amenda. (2) Fapta prin care se produc leziuni traumatice sau este afectata sanatatea 

unei persoane, a carei gravitate este evaluata prin zile de ingrijiri medicale de cel 

mult 90 de zile, se pedepseste cu inchisoare de la 6 luni la 5 ani sau cu amenda" 

 

Noi prevederi sunt introduse prin proiectul de lege si in ceea ce priveste violarea de 

domiciliu. 

Prin urmare, la articolul 224, dupa alineatul (3) sunt introduse doua noi alineate 

care arata ca: "(4) Daca faptele prevazute la alin. (1) si alin. (2) se savarsesc de trei 

sau mai multe persoane impreuna sau de catre o persoana care face parte dintr-un 

grup organizat, pedeapsa este inchisoarea de la 3 la 7 ani. (5) Pentru faptele 

prevazute la alin. (4) actiunea penala se pune in miscare din oficiu, iar impacarea 

partilor nu inlatura raspunderea penala". 

 

Codul penal in vigoare, spune la articolul 224 numit "Violarea de domiciliu", 

urmatoarele: "(1) Patrunderea fara drept, in orice mod, intr-o locuinta, incapere, 

dependinta sau loc imprejmuit tinand de acestea, fara consimtamantul persoanei 

care le foloseste, ori refuzul de a le parasi la cererea acesteia se pedepseste cu 

inchisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amenda.  

https://ziare.com/politica/senatori/
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(2) In cazul in care fapta este savarsita de o persoana inarmata, in timpul noptii ori 

prin folosire de calitati mincinoase, pedeapsa este inchisoarea de la 6 luni la 3 ani 

sau amenda". 

 

Nu in ultimul rand, initiativa de lege a deputatului minoritatilor Daniel Vasile, 

introduce noi reglementari si cu privire la tulburarea linistii si ordinii publice. 

Astfel, la articolul 371 dupa alineatul (1) sunt adaugate doua noi alineate: "(2) 

Daca faptele prevazute la alin. (1) se savarsesc de trei sau mai multe persoane 

impreuna sau de catre o persoana care face parte dintr-un grup organizat, pedeapsa 

este inchisoarea de la 2 la 5 ani. (3) Pentru faptele prevazute la alin. (1) actiunea 

penala se pune in miscare din oficiu, iar impacarea partilor nu inlatura raspunderea 

penala". 

 

Articolul 371 intitulat "Tulburarea ordinii si linistii publice" prevede in forma in 

vigoare a Codului penal ca: "Fapta persoanei care, in public, prin violente comise 

impotriva persoanelor sau bunurilor ori prin amenintari sau atingeri grave aduse 

demnitatii persoanelor, tulbura ordinea si linistea publica se pedepseste cu 

inchisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amenda". 

Senatul a votat proiectul in calitate de prim for sesizat, decizionala fiind Camera 

Deputatilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Finanțelor a făcut public un document care contrazice aproape 

complet o postare a lui Florin Cîțu din 25 iunie. Un singur lucru din toată 

postarea a fost adevărat 

De la finalul anului trecut, Florin Cîțu tot anunță că are un document, al fostului 

ministru (Eugen Teodorovici) care spune că se recomandă ca pensiile să nu fie 

majorate cu 40%. E adevărat, conține acest lucru acel document, făcut public astăzi 

de Ministerul Finanțelor. Totuși, în data de 25 iunie (link mai jos), Florin Cîțu a 

mai avut o postare în care a publicat o poză de pe prima pagină a documentului și a 

înșirat o serie de lucruri pe care le-ar conține.  



CNSLR Fratia | Revista Presei 9 se[tembrie 2020 10 

 

Ei bine, acele lucruri nu se află în document. Pur și simplu, informațiile înșirate de 

ministru pe 25 iunie nu par a fi adevărate. 

Documentul Ministerului Finanțelor cu privire la pensii ce a fost prezentat parțial 

de Florin Cîțu în câteva ocazii 

Așa cum am presupus și pe data de 26 iunie când am scris acest text (Ar trebui ca 

Florin Cîțu să prezinte întreg documentul cu pretinsul plan al PSD, nu două bucăți, 

din care una nu zice nimic), se pare că este o notă de informare în urma unei 

deplasări a oficialilor români la Washington. Nicidecum un plan, cum a lăsat el să 

se înțeleagă. 

 

Ce spunea Florin Cîțu pe 25 iunie, când a pus o poză din document (click aici, ori 

la final): 

 

„Anul trecut în octombrie, în numele PSD, fostul ministru de finanțe a prezentat un 

document în ședință de guvern prin care propunea, nici mai mult nici mai puțin, 

vânzarea la reducere a României. 

 

În documentul respectiv se propunea cel mai mare împrumut din istorie pentru a 

acoperi gaura din buget generată de creșterea pensiilor. 

 

Vă atrag atenția asupra a două lucruri: 

 

1. Au știut în permanenta că nu bani să plătească creșterea cu 40% a pensiilor. 

2. Au știut că nu au bani pentru plata salariilor în sectorul bugetar. 

 

Atenție! 

 

Iată ce prevedea planul negociat de PSD și aprobat de guvern: 

 

- reducerea cu 30% a personalului bugetar 

- reducerea cu 20% a cheltuielilor primăriilor și cheltuielilor județene 

- privatazirea CEC și EXIM BANK, cele doua bănci de stat 

- privatizarea companiilor din sectorul energetic 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-8-24275387-0-nota-informare-guvern-riscuri-pensii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-8-24275387-0-nota-informare-guvern-riscuri-pensii.pdf
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24138201-florin-citu-document-plan-psd.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24138201-florin-citu-document-plan-psd.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24138201-florin-citu-document-plan-psd.htm
https://www.facebook.com/florinVcitu/photos/a.1499204687040852/2346113025683343/?type=3&theater
https://www.facebook.com/florinVcitu/photos/a.1499204687040852/2346113025683343/?type=3&theater
https://www.facebook.com/florinVcitu/photos/a.1499204687040852/2346113025683343/?type=3&theater
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- privatizarea parțială a sistemului sanitar 

- reducerea arieratelor companiilor de stat 

- aplicarea OUG 109 pentru toate copaniile de stat și regiile autonome 

- Înghețarea salariilor în sectorul bugetar pentru 2 ani de zile. 

 

ȘI 

 

Atenție mare, 

 

Prorogarea creșterii punctului de pensie din septembrie 2020 până în septembrie 

2021." 

 

Vezi postarea de pe Facebook a ministrului Finanțelor, Florin Cîțu din 25 iunie. 

 

În afară de pensii, nu găsim în document nimic despre CEC, Eximbank, reducerea 

cu 30% a personalului bugetar etc. Găsim doar informațiile referitoare la pensii, 

atât. Restul, ce a zis în acea postare, nu există. 

Puteți verifica singuri documentul MFP. 

Ce conține, totuși, nota de informare 

O delegație a BNR, condusă de guvernatorul Mugur Isărescu, și una a Ministerului 

Finanțelor, condusă de Valentin Mavrodin (secretar de stat la acea vreme) au fost 

în SUA să discute cu diferiți oficiali, precum și agenții de rating. 

 

Acolo au fost îngrijorări cu privire la menținerea deficitului în limita de 3% în 

2020, având în vedere Legea pensiilor ce prevedea o majorare de 40%. Era chiar 

una dintre îngrijorările celor de la FMI. 

La final este făcută o propunere: Vă rugăm să dispuneți reanalizarea calendarului 

de implementare a prevederilor Legii n.r 127/2019 privind sistemul public de 

pensii în ceea ce privește creșterea pensiilor pentru respectarea limitei de 3% din 

PIB pentru deficitul bugetar aferent perioadei 2020-2023. 

https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2346113202349992
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-8-24275387-0-nota-informare-guvern-riscuri-pensii.pdf
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Doar acest din urmă lucru este adevărat din toată postarea ministrului 

Finanțelor.Oare mai există un document? Dacă da, pentru a demonstra că a spus 

adevărul, ar trebui să-l publice. 

 (Sursa: biziday.ro) 

 

 Creșterea cu 40% a pensiilor ar fi o mână întinsă către FMI/ BNR cumpără 

titluri de stat ca să ajute bugetul 

O noutate de la începutul pandemiei în România a fost că Banca Națională a 

României (BNR) a cumpărat titluri de stat de pe piața secundară, fiind o situație 

excepțională. Din aprilie până în august, suma totală a fost de peste 5,2 miliarde 

lei. De asemenea, odată cu rectificarea bugetară, pensiile au crescut cu 14%, dar în 

Parlament e posibil să fie majorat procentul la 40%, din inițiativa PSD. Și 14% se 

făcea prin împrumuturi, dar 40%? Banii ăia trebuie împrumutați și întrebarea este 

dacă BNR va „printa” bani pentru asta. ANAF e clar că nu va colecta așa de mult. 

Are nevoie de informatizare și, poate, restructurare. Prin urmare, cui i-au crescut 

veniturile cu 40% anul ăsta? Deci, cineva trebuie să-ți dea banii. Vor dori 

investitorii să ne împrumute? Altfel, la începutul anului 2021 vine FMI să ne ajute. 

 

Foarte pe scurt: 

 

• Prețurile produselor vor crește dacă pensiile vor fi majorate cu 40% 

• România va fi retrogradată la junk 

• Investitorii nu vor fi interesați să împrumute statul 

• Posibil ca statul să apeleze la FMI la începutul anului viitor, dacă se majorează 

pensiile cu 40% 

• Greu de crezut că BNR va achiziționa titluri de stat de pe piața secundară pentru 

asta 

• Leul se va deprecia puternic 

• Persoanele fizice și firmele vor avea probleme cu plata împrumuturilor în euro 

• În cazuri extreme se poate ajunge la: insolvențe, falimente, șomaj, sărăcie, 

migrație. 

• Cristian Popa (BNR), într-o opinie personală: Pentru mine este foarte clar: ne 

jucăm cu focul! Periculos chiar. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24273449-psd-reintrodus-buget-cresterea-pensiilor-40.htm
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• Mai mulți bani la pensii înseamnă (mai) puțini bani la educație, la sănătate, la 

autostrăzi și fără ele tinerii vor pleca în străinătate (Cristian Popa) 

 

Creșterea pensiilor cu 40% ne invită să-i întâmpinăm pe cei de la FMI cu 

brațele deschise și „mâna întinsă” 

Pare că pentru pentru unii parlamentari nu contează sustenabilitatea finanțelor. 

Având salariile pe care le au, ei vor suporta mult mai ușor nenorocirile aduse în 

economie de creșterea nesustenabilă a pensiilor. 

 

Ce vom vedea dacă se majorează pensiile cu 40%? În primul rând, prețurile vor 

crește, moneda se va devaloriza puternic, deficitul se va duce la cer și lista poate 

continua. Poate face BNR față unui asemenea „atac”? Greu de crezut. Poate va mai 

diminua din amploare, dar efectele tot vor rămâne puternice. 

 

Pensionarii oricum nu se vor bucura de cei 40%. Îi va mânca creșterea prețurilor. 

 

În loc de o revenire a economiei, ne vom trezi cu criză profundă ce va dura multă 

vreme. 

 

În general, în criză cel mai mult suferă cei săraci. Pensionarii săraci vor fi cei mai 

afectați. 

 

Dacă se devalorizează leul, populația și firmele care au împrumuturi în moneda 

europeană vor avea de suferit. În cazuri extreme se poate ajunge la un lanț al 

slăbiciunilor: insolvențe, falimente, șomaj, sărăcie, migrație. 

 

Revenind la buget, să nu uităm că 40% ne va retrograda la junk. Toate agențiile de 

rating ne-au spus asta. De unde luăm bani pentru plata lor? Bugetul nu e un sac 

fără fund, iar investitorii nu se vor uita la noi. Sunt investitori care își alocă un 

anumit procent de investiții pentru statele care sunt peste junk. Odată căzuți la 

gunoi, e clar că acei bani nu vor veni. 
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De unde să facem rost de bani? Ei bine, în 2021 probabil că noul Guvern, oricare 

ar fi el, va întâmpina delegatia FMI pentru a ne ajuta. La fel ca în criza trecută, vor 

fi puse condiții. Vrei banii? Trebuie să faci ajustări. Ca de obicei, ajustările de 

acest gen sunt dureroase pentru populație. 

Valoarea titlurilor de stat achiziționată în fiecare lună de BNR 

Criza coronavirusului a obligat BNR să ia o măsură diferită. Să achiziționeze titluri 

de stat pe pe piața secundară. 

Situația lunară a titlurilor de stat achiziționate de BNR de pe piața secundară 

 
Sursa datelor: BNR 

Dacă BNR nu intervenea prin achizitii, astăzi România avea probleme pe zona 

finanțării datoriei și a costurilor. Randamentele scăzute cu care se laudă ministrul 

Finanțelor se datorează în mare măsură Băncii Naționale. 

 

Surse din cadrul investitorilor că în ziua depunerii moțiunii, mulți investitori s-au 

speriat, au început să vândă obligațiuni. BNR ar fi reușit să tempereze asta prin 

achiziții. 

 

Dacă se majorează pensiile cu 40%, să achiziționeze BNR mai multe titluri de stat 

ca să susțină creșterea? 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-09-8-24275010-0-titluri-stat-achizitionate-bnr.jpg
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Aici este o problemă. Achiziționarea de titluri de stat de către BNR în cazul 

majorării pensiilor cu 40% înseamnă, indirect, printare de bani ce se va vedea în 

creșterea prețurilor. Asta nu e o măsură sustenabilă. E un efect negativ pe care nu 

ni-l permitem. 

Creșterea de 40% a pensiilor: focul care arde casa 

 

Cristian Popa, membru CA la Banca Națională a României, într-o opinie personală 

atrăgea atenția că „nu trebuie să ne jucăm cu focul”. 

 

„Pentru mine este foarte clar: ne jucăm cu focul! periculos chiar. Rămâne doar 

întrebarea dacă ne vom reveni la rațiune sau vom scăpa chibritul aprins pe jos, de 

asta depinde viitorul acestei țări”. 

 

Prima dată am fi retrogradați la junk, ceea ce am spus și mai sus. 

 

„Costul de finanțare al României ar crește semnificativ, iar finanțarea s-ar obține 

din ce în ce mai dificil, pentru că am deveni un debitor riscant, cu riscuri în 

creștere în ceea ce privește capacitatea de rambursare”, spunea el. 

 

• Ar însemna și presiuni pe curs, pentru că în timp ce unii finanțatori doar vor 

crește dobânzile la care accepta să împrumute România alții vor căuta să „fugă” de 

noi, vor căuta să își vândă repede deținerile actuale de active locale (inclusiv titluri 

de stat) și să își schimbe leii pe valută, pentru a investi în alte țâri cu perspective 

mai bune. 

• Și asta nu pentru că sunt oameni răi, ci pentru că România ar deveni o țară 

riscantă, o țară sub-investment grade, deci nerecomandată investițiilor. 

 

• Unii ar putea fi chiar forțați să își vândă activele și să iasă din România, pentru că 

reglementările prudențiale aplicabile le pot cere să investească doar în active cu 

rating minim „investment grade”, deci nu în România retrogradata (ne putem gândi 

la un fond de pensii din Europa de vest de exemplu). 
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„Mai trebuie și echilibru, pentru că (mai) mulți bani la pensii înseamnă (mai) puțini 

bani la educație, la sănătate, la autostrăzi și fără ele tinerii vor pleca în străinătate, 

rămânând întrebarea de unde vor veni acești bani dacă din contribuțiile 

tinerilor/celor apți de muncă nu? Și bătrânii merg la spital, și își vor nepoții 

sănătoși, educați și nu plecați în Spania. Iar sistemul public nu este un sistem cu 

acumulare, nu are bani puși deoparte pentru plata pensiilor din viitor (cum fac 

pensiile private) ci transfera contribuțiile angajaților actuali, lună de lună, 

pensionarilor actuali”, spunea el. 

 

Aceste cheltuieli cu pensiile nu sunt precum cele pentru pandemie, adică le ai anul 

ăsta, poate și anul viitor, dar apoi dispar din buget. Pensiile nu mai pot fi reduse și, 

deci, rămâi cu aceste cheltuieli. Adică rămân pe deficitul structural. Ne permitem 

40%? Ce a crescut anul acesta cu 40%: salariul, economia? 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul de Interne a semnat ordinul pentru înfiinţarea Poliţiei Siguranţa 

Şcolară 

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, a semnat, marţi, ordinul de înfiinţare, în 

cadrul Poliţiei Române, a Direcţiei pentru siguranţă şcolară. 

 

"Siguranţa în şcoli este o prioritate a Guvernului încă de la începutul mandatului şi 

astăzi am concretizat-o printr-o decizie normativă care înfiinţează această nouă 

structură a Poliţiei pentru siguranţa şcolară. Poliţia Siguranţa Şcolară va fi formată 

dintr-un număr de 270 de poliţişti organizaţi la nivelul Inspectoratului Generale a 

Poliţiei Române, a Direcţiei Generale a Poliţiei Municipiului Bucureşti şi a 

inspectoratelor de poliţie din fiecare judeţ", a spus Vela, într-o declaraţie de presă. 

 

Poliţia Siguranţa Şcolară va avea o subordonare centrală, iar obiectul de activitate 

este legat de asigurarea protecţiei şi siguranţei elevilor, cât şi a cadrelor didactice. 

 

"Noua structură va preveni şi combate violenţa în şcoală, cu accent pe fenomenul 

de bullying şi a actelor de violenţă între elevi în interiorul şcolilor, cât şi în 

proximitatea acestora.  
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Totodată, va monitoriza măsurile de siguranţă, va analiza fenomenele infracţionale 

din fiecare şcoală, va identifica riscurile şi problemele specifice fiecărei unităţi de 

învăţământ", a declarat Vela. 

 

El a precizat că Poliţia Siguranţa Şcolară va coordona toate acţiunile de combatere 

a infracţionalităţii şi va dispune prezenţa poliţiştilor de ordine publică, poliţiştilor 

de la rutieră, a jandarmilor şi a Poliţiei locale, pentru buna funcţionare a şcolilor în 

condiţii de siguranţă. 

 

"Totodată, Poliţia Siguranţa Şcolară va coopera cu unităţile de învăţământ şi cu 

autorităţile locale, în vederea combaterii fenomenului criminogen din şcoli şi va 

acţiona în comun cu celelalte structuri din cadrul MAI pentru combaterea 

infracţionalităţii juvenile, a infracţionalităţii organizate, respectiv a traficului de 

persoane şi a traficului de droguri", a mai spus ministrul de Interne. 

 

Vela a adăugat că, pentru o bună comunicare cu toţi factorii implicaţi în acest 

demers, Poliţia Siguranţa Şcolară va colabora cu organizaţiile neguvernamentale, 

cu conducerea şcolilor, cu autorităţile locale şi cu comitetele de părinţi pentru 

prevenirea şi combaterea infracţionalităţii.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament: În starea de alertă se pot face angajări în învăţământ, sănătate, 

apărare 

Deputații au adoptat marți, un proiect de lege care stiplulează că pe durata stării de 

alertă, se vor putea desfăşura concursuri pentru ocuparea unor posturi vacante. 

Astfel se pot face angajări în învăţământ, sănătate, sistemul naţional de apărare, 

ordine publică şi securitate naţională dar și în Parlament şi Agenţia Naţională 

pentru Resurse Minerale. 

Deputaţii au adoptat 234 de voturi pentru, unul împotrivă şi o abţinere o modificare 

a proiectului Guvernului care face referire la legea 55/2020 privind unele măsuri 

pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19. 
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Astfel pe durata stării de alertă se pot desfăşura şi concursurile pentru ocuparea 

posturilor vacante sau temporar vacante "pentru posturile nedidactice, didactice 

auxiliare, pentru posturile din instituţiile care fac parte din sistemul naţional de 

apărare, ordine publică şi securitate naţională, din autorităţile administraţiei publice 

locale şi judeţene şi instituţiile din subordinea sau coordonarea acestora, 

Parlamentul României, Agenţia Naţională pentru Resurse Minerale, Inspecţia 

Judiciară, din structurile cu sau fără personalitate juridică care derulează programe 

cu finanţare din fonduri nerambursabile, europene şi naţionale, precum şi pentru 

posturile vacante de asistenţi medicali comunitari, asistenţi medicali şi medici din 

unităţile de învăţământ", scrie în textul legii adoptate. 

De asemenea, inițiativa mai prevede posibilitatea ca, pe durata stării de alertă, 

activităţile didactice ce impun prezenţa fizică a antepreşcolarilor, preşcolarilor şi 

elevilor în unităţile de învăţământ să poată fi suspendate, la propunerea consiliului 

de administraţie al unităţii de învăţământ preuniversitar, cu avizul Inspectoratului 

Şcolar Judeţean/Inspectoratul Şcolar al Municipiului Bucureşti şi al Direcţiei de 

Sănătate Publică Judeţeană/Direcţiei de sănătate Publică a Municipiului Bucureşti 

şi cu aprobare prin hotărâre a Comitetului Judeţean pentru Situaţii de Urgenţă/ 

Comitetul Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă. 

În această situație, ministerul Educaţiei şi Cercetării trebuie să asigure suportul 

privind resursele materiale, formarea cadrelor didactice şi cadrul metodologic 

pentru desfăşurarea cursurilor online. 

Camera Deputaţilor este for decizional în acest caz iar legea merge spre 

promulgare la președintele Klaus Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parlamentul obligă angajatorii să angajeze personal specializat pentru 

activitatea de resurse umane 

Camera Deputaţilor a adoptat ,marţi, un proiect de lege care prevede că angajatorii 

au obligaţia de a organiza activitatea de resurse umane şi de salarizare numai cu 

persoane care deţin competenţe în administrarea de personal.  
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În cazul externalizării activităţii de resurse umane, serviciile externe specializate în 

resurse umane şi salarizare trebuie să fie coordonate de un expert în legislaţia 

muncii. 

Proiectul de lege adoptat prevede reintroducerea procedurii concilierii în cazul 

conflictelor individuale de muncă, precum şi a posibilităţii ca la negocierea, 

încheierea sau modificarea contractului individual de muncă sau cu prilejul 

desfăşurării unei cercetări disciplinare salariatul să poată fi asistat de un expert în 

legislaţia muncii. 

"La negocierea, încheierea sau modificarea contractului individual de muncă ori pe 

durata concilierii unui conflict individual de muncă, oricare dintre părţi poate fi 

asistată de către un consultant extern specializat în legislaţia muncii sau de un 

reprezentant al sindicatului al cărui membru este, conform propriei opţiuni. (...) Cu 

privire la informaţiile furnizate, prealabil încheierii contractului individual de 

muncă sau pe parcursul executării acestuia, inclusiv pe durata concilierii, între părţi 

poate interveni un contract de confidenţialitate", se arată în proiect. 

De asemenea, fiecare angajator are dreptul de a-şi organiza activitatea de resurse 

umane şi salarizare astfel: 

 prin asumarea de către angajator a atribuţiilor specifice, 

 prin desemnarea unuia sau mai multor angajaţi cărora să le repartizeze prin 

fişa postului atribuţii privind activitatea de resurse umane şi salarizare, 

 prin contractarea unor servicii externe specializate în resurse umane şi 

salarizare. 

 Totodată serviciile externe specializate în resurse umane şi salarizare vor fi 

coordonate de un expert în legislaţia muncii. 

Proiectul a fost adoptat de deja de Senat, iar Camera Deputaţilor este for decizional 

în acest caz. Proiectul merge la promulgare, la președintele Klaus Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Propunerile lui Iordache pentru controlul ANCOM, autoritatea care face 

licitația 5G, au trecut de Parlament: Deciziile vor fi luate de 7 oameni, din 

care 4 pot fi politicieni, contrar legislației UE 

Senatul, for decizional, a adoptat marți schimbările inițiate de deputatul PSD, 

Florin Iordache, în conducerea ANCOM, autoritatea care va organiza licitația 5G și 

care monitorizează piața de peste 3,5 miliarde euro a comunicațiilor. Deciziile vor 

fi luate de 7 oameni, dintre care 4 pot fi politicieni, o experiență de 5 ani în științe 

sociale fiind de ajuns pentru numirea acestora. USR acuză crearea de sinecuri 

politice și un atac la independența acestei autorități, dar și o complicitate între PSD 

și PNL, în condițiile în care fiica președintelui comisiei IT din Senat a fost angajată 

consilieră a lui Sorin Grindeanu la ANCOM. 

 

Senatul, for decizional, a adoptat marți o propunere legislativă care modifică OUG 

22/2009 privind înfiinţarea Autorităţii Naţionale pentru Administrarea şi 

Reglementarea în Comunicaţii (ANCOM), sub pretextul că ar alinia conducerea 

acestei autorități la modalitatea de funcționare a altor autorități administrative 

autonome, cu personalitate juridică, aflate sub control parlamentar şi finanţate 

integral din venituri proprii, respectiv Autoritatea Naţională de Reglementare în 

Domeniul Energiei (ANRE) şi Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF). 

 

Senatoarea USR Silvia Dinică a criticat faptul că prin noul proiect se extinde 

conducerea ANCOM, de la 3 la 7 membri, "4 dintre aceştia urmând să fie membri 

de partid", care vor conduce o instituţie până acum independentă, şi a calificat 

proiectul de lege ca fiind "cu dedicaţie pentru politicienii care nu mai prind un alt 

mandat". 

 

"Sinecuri pentru politicieni şi o nouă încercare de a îngenunchea politica ANCOM 

ca autoritate de reglementare responsabilă pentru o piaţă de aproape 4 miliarde de 

euro. O instituţie performantă a statului român, care a fost dată drept exemplu de 

bune practici de Comisia Europeană. Legea a fost trecută cu viteza luminii prin 

Parlament, fără o dezbatere reală - încă un exemplu al modului vechi de face 

politică pentru interesele proprii, fără să le pese de ceea ce contează pentru 

societatea noastră şi pentru viitorul ei.  

https://senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=L562&an_cls=2020
https://senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=L562&an_cls=2020
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Fără nicio justificare reală, se înfiinţează un comitet de reglementare, practic se 

extinde conducerea ANCOM de la 3 la 7 membri. 4 membri din noua conducere 

vor putea fi membri de partid. Prin acest artificiu vor ajunge să conducă o instituţie 

care ar trebui să fie independentă - 4 din 7. Totul cu dedicaţie pentru politicienii 

care nu vor mai prinde un alt mandat", a spus senatoarea, care a anunţat că USR 

votează împotriva acestui proiect. 

Ea a mai criticat introducerea la Senat la capitolul "experienţă profesională" a celor 

care conduc ANCOM "alte domenii ale ştiinţelor sociale", "ca să fie loc pentru 

toată lumea". "Oricine poate conduce o astfel de instituţie", a completat Silvia 

Dinică. 

Amintim faptul că Executivul European a deschis în anul 2009 o procedură de 

infringement împotriva României tocmai pentru ingerințele dese ale politicului în 

activitatea autorității de reglementare în comunicații, instituție care potrivit 

dreptului comunitar trebuie să fie independentă din punct de vedere politic. 

 Pentru detalii citește: ANALIZA Cat de grava este decizia Guvernului 

Grindeanu de a-l indeparta pe Iohannis de la procedura numirii sefului 

ANCOM 

 

Cătălin Drulă (deputat USR): La Senat, Comisia de IT e condusă de dl. Cazan de la 

PNL a cărui fiică a fost angajată la ANCOM, pe post de consilieră a lui Sorin 

Grindeanu 

Deputatul USR, Cătălin Drulă, a acuzat marți, pe pagina sa de Facebook, o 

comlicitate între PSD și PNL pentru adoptarea acestei legi. 

 

"A trecut de Parlament cu complicitatea PNL legea care consolidează controlul 

partidelor politice pe termen lung la ANCOM. Inițiată și dorită de PSD această 

lege este încă una din mizeriile useliste din parlament din ultima vreme. 

 

 

 

http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21739994-analiza-cat-grava-este-decizia-guvernului-grindeanu-indeparta-iohannis-procedura-numirii-sefului-ancom.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21739994-analiza-cat-grava-este-decizia-guvernului-grindeanu-indeparta-iohannis-procedura-numirii-sefului-ancom.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21739994-analiza-cat-grava-este-decizia-guvernului-grindeanu-indeparta-iohannis-procedura-numirii-sefului-ancom.htm
https://www.facebook.com/catalindrulausr/posts/2244974515648298
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La Cameră reușisem acum două săptămâni să-i facem pe PNL să dea înapoi și să 

renege semnătura ca inițiatori ai proiectului. Ca detaliu important, la Cameră 

legea nu a trecut pe la Comisia de IT (cea care este comisia de control a 

ANCOM). Pentru că eram eu și Cornel Zainea incomozi acolo, a fost trimisă doar 

la Juridică. 

La Senat, Comisia de IT e condusă de dl. Cazan de la PNL a cărui fiică a fost 

angajată la ANCOM, pe post de consilieră a lui Sorin Grindeanu, prim-

vicepreședintele PSD. De altfel, se pare că chiar dl. Cazan ar dori să primească 

un post în consiliul de conducere a ANCOM, înființat prin acest proiect. 

 

Așa că la Senat legea a fost trimisă la raport și la Comisia de IT, iar PNL a dat 

voturile decisive pentru un raport favorabil pe lege. În plen, PNL a votat 

“împărțit” - și pentru, și contra - dar asta nu mai conta, pentru că în plenul 

Senatului, PSD are majoritate cu minim efort și fără ei. 

 

USR ar vrea să atace la Curtea Constituțională această lege, dar singuri nu avem 

numărul de semnături necesar, iar PNL ne-a transmis semnale că nu dorește să 

atace legea. 

 

Schema uselistă a fost “hai s-o trecem fără scandal, ne facem că suntem împotrivă, 

mai ales dacă face USR scandal”. Miza este enormă, controlul politic al unei piețe 

de miliarde de euro și licitația 5G la care chinezii vor să participe. 

 

Din păcate, conducerea PNL și Ludovic Orban au fost parte la acest aranjament. 

 

Ne rămâne să facem apel la președintele Iohannis să nu promulge acest lege. 

Lupta pentru politizarea și căpușarea ANCOM a început chiar cu scoaterea 

președintelui de către Dragnea din rolul sau în numirea conducerii. Ar fi trist ca 

tocmai președintele să promulge o lege care încheie și consființește succesul 

acapărării ANCOM de vechile partide." 

 Cum a murit și a înviat în Parlament proiectul lui Florin Iordache pentru 

preluarea controlului ANCOM 



CNSLR Fratia | Revista Presei 9 se[tembrie 2020 23 

 

 

Amintim că proiectul inițial care a vizat schimbarea modului de conducere al 

ANCOM a fost inițiat și depus în Camera Deputaților pentru adoptare urgentă de 

către controversatul deputat PSD Florin Iordache. 

 

În proiectul inițiat de Iordache, deciziile Autorității de reglementare în Comunicații 

(ANCOM) ar fi urmat să fie luate de către un Comitet format din 7 membri, nu 

doar de un președinte și de cei doi vicepreședinți ca până acum. Apartenența 

acestora într-un partid nu ar mai fi fost o incompatibilitate, nu ar mai fi răspuns 

penal și nici lipsa studiilor de specialitate nu ar mai fi o problemă la numirea în 

funcții. 

 Pentru detalii citește: Noi sinecuri de mii de euro la ANCOM, după 

revenirea lui Grindeanu în PSD: Schema de conducere crește la 7 posturi, 

dispare incompatibilitatea de membru de partid - un proiect marca Florin 

Iordache 

Proiectul lui Florin Iordache a scandalizat opinia publică, iar joi, 20 august, acesta 

și-a retras proiectul din Parlament. 

Totuși, același proiect, din care au fost scoase unele prevederi mai toxice, a fost 

redepus la Camera Deputaților de către liderul deputaților PSD Alfred Simonis, cu 

sprijinul altor politicieni de la PNL (Andronache Gabriel), UDMR (Márton Árpád-

Francisc), PMP (Cupă Ion), Pro-România (Havrici Emanuel-Iuliu) și Minorități 

(Grosaru Andi-Gabriel). 

 

În contextul revenirii în PSD a lui Sorin Grindeanu, actualul președinte al 

ANCOM, dar și în plin scandal al posibilei excluderi a chinezilor de la Huawei din 

rețelele 5G, deputații au votat ]n data de 25 august 2020 ca viitoarele decizii ale 

acestei autorități să fie luate de un Comitet format din 7 oameni, dintre care doar 

președintele și cei doi vicepreședinți nu au voie să fie membri de partid. Mai mult, 

pentru a fi numiți în funcție, va fi de ajuns și experiența în științe sociale. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18829
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18829
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 Pentru detalii citește: Propunerile lui Iordache pentru controlul ANCOM 

adoptate în marș forțat de deputați: Deciziile vor fi luate de 7 oameni, din 

care 4 pot fi politicieni, iar experiența în științe sociale va fi de ajuns 

(Sursa: hotnews.ro) 

Ministerul Justitiei: Cursurile INM vor dura doi ani, Parchetul European 

intra in legislatie, plus masuri temporare de siguranta in tribunale 

Ministerul Justitiei a anuntat marti trei proiecte legislative importante ce vizeaza, 

pe rand, masurile temporare de protectie in instantele de judecata (audierea prin 

videoconferinta de exemplu), stabilirea cursurilor INM la o durata de doi ani 

pentru anii 2020 si 2021, dar si oficializarea Parchetului European. 

 

Justitie in pandemie 

 

Proiectul introduce masuri specifice si temporare in cadrul procedurilor civile si 

penale, menite, pe de o parte sa protejeze sanitar participantii la activitatile 

judiciare (cetateni justitiabili, magistrati, avocati, personal de specialitate etc) si, pe 

de alta parte, sa asigure desfasurarea acestor proceduri intr-un mod nestingherit. 

 

Proiectul include o serie de reguli de procedura care au mai functionat temporar pe 

durata decretelor prezidentiale privind starea de urgenta, dar si unele noi privind 

desfasurarea unor acte de procedura la distanta, prin intermediul tehnologiilor. 

 

De exemplu, proiectul introduce ca reguli temporare, pe durata starii de alerta, in 

materie civila: -cand este posibil, cu acordul partilor, instantele judecatoresti pot 

hotari ca sedintele de judecata sa se desfasoare prin mijloace de telecomunicatie 

audiovizuala; 

-cel care asista sau reprezinta partea, traducatorul sau interpretul poate participa la 

sedinta de judecata desfasurata prin mijloacele amintite, chiar fara a fi prezent fizic 

langa parte; 

-lista proceselor intocmita pentru fiecare sedinta de judecata va cuprinde, de 

regula, si intervalele orare orientative pentru strigarea fiecarei cauze in parte, 

citatia cuprinzand mentiunea corespunzatoare; 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24250465-proiect-lege-psd-florin-iordache-control-ancom-urgenta-deputati-sorin-grindeanu-huawei-5G.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24250465-proiect-lege-psd-florin-iordache-control-ancom-urgenta-deputati-sorin-grindeanu-huawei-5G.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24250465-proiect-lege-psd-florin-iordache-control-ancom-urgenta-deputati-sorin-grindeanu-huawei-5G.htm
https://ziare.com/stiri/magistrati/
https://ziare.com/stiri/avocati/
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-pentru judecarea proceselor, instantele judecatoresti, tinand seama de imprejurari, 

pot fixa termene scurte, inclusiv de la o zi la alta sau chiar in aceeasi zi; 

 

In materie penala: posibilitatea ca persoanele private de libertate (arestate 

preventiv, aflate in executarea unei pedepse privative de libertate sau a unei masuri 

educative privative de libertate) sa fie audiate prin videoconferinta la locul de 

detinere fara a fi necesar acordul acestora, daca organul judiciar apreciaza ca 

audierea prin acest mijloc nu aduce atingere bunei desfasurari a procesului ori 

drepturilor si intereselor partilor; posibilitatea ca alte persoane decat cele private de 

libertate sa fie audiate si prin videoconferinta, insa numai cu acordul acestora, 

aspect care le va fi adus la cunostinta fie cu ocazia primei audieri, fie printr-o 

instiintare comunicata telefonic, prin e-mail sau prin alte asemenea mijloace, 

persoana in cauza fiind intrebata daca isi manifesta acordul in acest sens. 

 

"Ne-am propus sa facem "viata mai usoara" si celor care se judeca, cetatenilor si 

persoanelor juridice, dar si magistratilor si avocatilor implicati in actul de justitie. 

Pe langa constructiile legislative imaginate in minister, am primit idei si de la unele 

asociatii ale magistratilor. Probabil ca vom cuprinde in proiect si alte idei primite 

in dezbaterea publica. Proiectul "Justitie in Pandemie" este astfel lansat in 

dezbatere publica", a declarat ministrul Catalin Predoiu. 

Cursurile la INM, durata doi ani 

 

Proiectul pune in acord legislatia in materia concursurilor de admitere in 

magistratura, de admitere la Institutul National al Magistratuirii, de absolvire a 

Institutului si a examenului de capacitate cu Decizia Curtii Constitutionale nr. 

121/2020. 

 

Alte noutati prezentate de proiect: 

 

- stabilirea la 2 ani a duratei cursurilor la Institutul National al Magistraturii in anii 

2020 si 2021; 

- stabilirea la 1 an a duratei stagiului judecatorilor si procurorilor care au fost 

admisi la Institutul National al Magistraturii in anii 2020 si 2021; 

 

https://ziare.com/stiri/justitie/
https://ziare.com/predoiu/
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- dupa afisarea rezultatelor definitive ale concursului, candidatii admisi dupa cele 

doua etape ale concursului vor fi verificati sub aspectul indeplinirii conditiei bunei 

reputatii; 

- verificarea conditiei de a fi apt din punct de vedere psihologic se realizeaza 

anterior sustinerii probei interviului, in cazul concursului de admitere in 

magistratura si la INM; 

- introducerea posibilitatii contestarii probei interviului in cazul concursului de 

admitere in magistratura si la INM. 

 

"Proiectul nu se limiteaza la emanciparea unor reguli de desfasurare a 

concursurilor la INM de la rang de regulament CSM la rang de lege, asa cum a 

cerut decizia CCR. Adaugam si alte reforme in acest proiect, deplasand centrul de 

greutate al procesului de selectie catre INM, asa cum este si normal, tinand cont de 

rolul constitutional limitat al CSM si de functia sa constitutionala esentiala, de 

garant al independentei Justitiei. CSM este garantul independentei justitiei, INM 

este institutia specializata care asigura selectia si pregatirea viitorilor magistrati. 

Proiectul "INM" a fost dezbatut public si avizat cu observatii de catre CSM, se afla 

in circuitul de avizare inter- ministerial si va fi inaintat catre Guvern", a precizat 

ministrul Justitiei. 

 

Punerea in aplicare a legislatiei cu privire la Parchetul European 

 

Fiind vorba de o institutie noua, practic intreg proiectul prezinta caracter de 

noutate, Expunerea de motive si cuprinsul Proiectului de lege, ambele anexate 

prezentului comunicat, fundamentand si prevazand, printre altele, structura suport 

a Parchetului European in Romania, care este stabilita in cadrul Directiei Nationale 

Anticoruptie (DNA), statutul procurorului european delegat, respectiv, al 

procurorului european, dispozitii privind competenta instantelor de judecata etc. 

"Un al doilea proiect lansat astazi este cel privind Parchetul European. Aceasta 

institutie va opera si in Romania, dupa ce va fi pusa in functiune oficial si efectiv. 

Proiectul "EPPO" isi propune sa asigure sprijinul operatiunilor Parchetului 

European in Romania prin DNA, pastrand in acelasi timp independenta DNA si 

functionalitatea sa pentru propriile anchete. E un proiect echilibrat. El trebuie 

adoptat cat mai repede, pentru a avea disponibil cadrul normativ romanesc in 

paralel cu operationalizarea la nivel european.  

https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/stiri/dna/
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La fel procedeaza si celelalte state membre ale Uniunii Europene. Proiectul 

"EPPO" a parcurs etapa dezbaterii publice si se afla de cateva zile pe circuitul de 

avizare, inclusiv CSM, urmand sa fie inaintat ulterior Guvernului", a precizat 

ministrul. 

 

Ministrul Justitiei a precizat ca roiectele privind "Legile Justitiei" vor fi lansate in 

partea a doua a lunii septembrie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Programul Electric-Up publicat în Monitorul Oficial: 100.000 Euro pentru 

HORECA, cu avans 30% 

Ordonanța de urgență 159/2020, prin care se instituie programul Electric-Up, a fost 

publicată marți seara în Monitorul Oficial, cu unele modificări la acordarea 

ajutoarelor de câte 100.000 Euro pentru pensiuni, hoteluri și alte firme HoReCa, 

să-și monteze panouri solare și stații de alimentare a automobilelor electrice. 

În forma publicată oficial, avansul care poate fi acordat beneficiarilor este de 30% 

din valoarea cheltuielilor eligibile, în scădere de la 50%, cât prevedea proiectul de 

ordonanță elaborat inițial de Ministerul Economiei. De asemenea, pentru a putea 

primi avans, beneficiarul va avea nevoie de scrisoare de garanție de la o bancă. 

În fine, pentru a putea fi operaționalizat programul Electric-Up, este nevoie ca 

ministrul Economiei să publice schema de ajutor de minimis și ghidul de finanțare, 

în termen de 30 de zile. 

Prin schema de ajutor de minimis Electric Up se vor putea acorda fonduri 

nerambursabile de câte 100.000 de euro pe beneficiar, finanțare 100% 

nerambursabilă pentru cheltuielile eligibile. Beneficiarii vor trebui să finanțeze 

investiția, după care statul le va deconta cheltuielile eligibile în limta a 100.000 de 

euro. Asta dacă nu obțin avansul de 30% în condițiile de mai sus, caz în care își vor 

asigura restul de 70% din investiție, bani care urmează să fie decontați apoi de 

către stat. 

https://www.startupcafe.ro/finantari/fonduri-firme-horeca-2020-electric-statie-incarcare-panouri-solare.htm
https://www.startupcafe.ro/finantari/fonduri-firme-horeca-2020-electric-statie-incarcare-panouri-solare.htm
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Bugetul programului, în primul ciclu de finanțare, va fi de 476 milioane lei (circa 

100 milioane euro), care ar ajunge pentru aproximativ 1000 de firme beneficiare. 

Ajutorul se va acorda „întreprinderilor mici și mijlocii (...), precum și beneficiarilor 

operatori economici care activează în domeniul HoReCa”. 

Pentru a putea accesa programul, solicitanții eligibili vor depune cerere de 

finanțare și proiect de investiții la Ministerul Economiei, detaliile acestei proceduri 

urmând să fie stabilite prin ghidul de finanțare. 

Ce vor putea face IMM-urile HoReCa: 

     instalarea sistemelor de panouri fotovoltaice pentru producerea de energie 

electrică cu o putere instalată cuprinsă între 27 kWp - 100 kWp necesară 

consumului propriu şi livrarea surplusului în Sistemul Energetic Național, 

     instalarea staţiilor de reîncărcare de 22 KW pentru vehicule electrice şi 

electrice hibrid plug-in. 

Avantajele montării panourilor solare sunt evidente, pentru economii la factura de 

curent. De asemenea, pensiunile care vor avea stații de încărcare a mașinilor 

electrice vor intra în atenția turiștilor care dețin astfel de vehicule. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 INS: Peste o treime dintre gospodariile din Romania suporta cu dificultate 

cheltuielile curente ale vietii 

Peste o treime dintre gospodariile din Romania (34,1%) suporta cu dificultate sau 

cu mare dificultate cheltuielile curente ale vietii, iar daca se iau in considerare si 

cele care declara o oarecare dificultate in acoperirea cheltuielilor de zi cu zi se 

ajunge la 77,2% din totalul gospodariilor, potrivit unei cercetari a Institutului 

National de Statistica (INS). 

 

Cercetarea statistica "Conditiile de viata ale populatiei din Romania", in anul 2019, 

mai releva faptul ca pentru una din cinci gospodarii cheltuielile curente nu pun 

probleme deosebite, acestea fiind depasite destul de usor, usor sau chiar foarte 

usor. 

 

Printre tipurile de gospodarii care fac fata cu dificultate sau cu mare dificultate 

cheltuielilor curente se numara cele conduse de femei (44,6%) sau de persoane cu 

varsta de 65 ani si peste (40,3%), precum si gospodariile formate din doi adulti cu 

trei sau mai multi copii in intretinere (50,3%). De asemenea, se regasesc in aceasta 

situatie 69% dintre gospodariile al caror cap are statutul ocupational de somer, 

48,3% dintre cele conduse de un agricultor si 60,6% din cele conduse de alt statut. 

 

"Estimarea de catre gospodarii a nivelului minim al veniturilor care le-ar permite 

acoperirea cheltuielilor curente se afla in directa legatura cu gradul in care fac fata 

cheltuielilor impuse de viata de zi cu zi. Din acest punct de vedere se observa 

existenta unor diferentieri clare, generate de caracteristicile gospodariilor", releva 

cercetarea. 

 

Astfel, aproape una din cinci gospodarii considera ca pot efectua cheltuielile 

curente cu un venit banesc net lunar minim cuprins intre 1.001 lei si 2.000 lei, iar 

peste un sfert dintre gospodarii au nevoie de un venit net lunar situat in intervalul 

2.001 - 3.000 lei pentru acoperirea cheltuielilor lunare. Mai mult de o jumatate 

dintre gospodarii considera ca venitul necesar acoperirii cheltuielilor curente ar 

trebui sa fie chiar mai mare de 3.000 de lei lunar. 
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In general, tendinta este de crestere a ponderii gospodariilor care considera ca au 

nevoie de un venit tot mai mare pentru a face fata cheltuielilor. 

 

"Aprecierea sub aspect banesc a nevoilor gospodariilor demonstreaza clar 

diferentele mari intre conditiile de trai ale gospodariilor din cele doua medii de 

rezidenta, in special in zona grupelor extreme de venituri considerate necesare. 

Astfel, daca in mediul rural peste 5% dintre gospodarii se incadreaza in primul 

interval de venituri (sume de pana la 1000 lei), in mediul urban, aceasta grupa este 

considerata corespunzatoare intr-un procent de peste 1% din gospodarii", 

mentioneaza autorii cercetarii. 

 

Dintre gospodariile urbane, peste 86% declara ca ar avea nevoie pentru cheltuielile 

curente de sume care depasesc 2.000 lei lunar. Venituri de pana la 2.000 lei sunt 

considerate necesare acoperirii cheltuielilor curente mai frecvent de catre 

gospodariile conduse de femei, de cei din grupa de varsta de 65 de ani si peste, de 

cele cu statutul ocupational de agricultor, precum si de gospodariile care nu au in 

componenta copii dependenti. 

Autorii cercetarii precizeaza ca pentru caracterizarea situatiei economice a 

gospodariilor s-a luat in calcul autoaprecierea gospodariilor privind masura in care 

pot face fata cheltuielilor curente, folosind o scala de valori care pleaca de la 

nivelul inferior "cu mare dificultate" pana la nivelul superior "usor si foarte usor". 

 

Institutul National de Statistica (INS) a anuntat marti aparitia cercetarii statistice 

"Conditiile de viata ale populatiei din Romania", in anul 2019, continutul 

publicatiei vizand descrierea generala a conditiilor de viata ale populatiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis are consultari marti cu presedintele Consiliului European si 

cancelarul german Angela Merkel 

Seful statului Klaus Iohannis va avea marti, de la ora 18.00, discutii prin sistem de 

videoconferinta cu presedintele Consiliului European Charles Michel si cancelarul 

german Angela Merkel, informeaza Administratia Prezidentiala. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/angela-merkel/
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Discutiile vin in marja pregatirilor pentru reuniunea Consiliului European din 24-

25 septembrie, mai arata sursa 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Mircea Geoana: "La NATO suntem pregatiti pentru un posibil al doilea val 

al pandemiei. Am agreat un plan pentru a oferi sprijin aliatilor" 

Organizatia Tratatului Atlanticului de Nord este pregatita pentru un posibil al 

doilea val al pandemiei SARS-CoV-2 si are un plan de sprijin al aliatilor in caz de 

nevoie, a declarat, marti, secretarul general adjunct al NATO, Mircea Geoana. 

 

Acesta a transmis un mesaj video pentru cei care participa la Reuniunea Anuala a 

Diplomatiei Romane. 

 

"La NATO suntem pregatiti pentru un posibil al doilea val al pandemiei si de aceea 

am pus la punct si am agreat un plan pentru a oferi sprijin aliatilor, partenerilor 

nostri - un stoc de echipamente medicale, un fond de achizitii pentru echipamente 

medicale, pentru a putea sa fim pregatiti in orice clipa pentru o eventuala situatie 

mai dificila", a afirmat oficialul. 

 

El a vorbit si de prioritatile NATO in pandemie. 

"Principala prioritate aici, la NATO, a fost sa fim siguri ca aceasta criza sanitara si 

criza economica sa nu se transforme intr-o criza de securitate, ca fortele noastre 

raman vigilente si ca suntem gata in fiecare moment sa aparam toti aliatii, un 

miliard de cetateni, impotriva oricarei amenintari si asta facem in fiecare zi si acest 

lucru este important", a punctat Mircea Geoana. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/geoana/
https://ziare.com/stiri/securitate/
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 Accesul pasagerilor la aeroportul Henri Coanda se va face direct de la 

Plecari. Pasagerii nu mai sunt obligati sa treaca prin corturile din fata 

terminalului 

Accesul pasagerilor la aeroportul Henri Coanda se va face de miercuri direct la 

aerogara Plecari, eliminandu-se obligativitatea trecerii prin corturile din fata 

terminalului, a anuntat marti Compania Nationala Aeroporturi Bucuresti (CNAB), 

care admnistreaza cel mai mare aeroport al tarii. 

 

"Incepand cu data de 9 septembrie, la aeroportul Henri Coanda va fi permis accesul 

pasagerilor direct la aerogara Plecari, eliminandu-se obligativitatea trecerii prin 

corturile din fata terminalului. Raman insa valabile toate celelalte cerinte, respectiv 

masurarea temperaturii la intrarea in terminal, dezinfectarea mainilor, pastrarea 

distantei de 1,5 metri fata de celelalte persoane si purtarea mastii astfel incat sa 

acopere gura si nasul", arata CNAB. 

 

Masurile au fost decise avandu-se in vedere confortul pasagerilor, in contextul 

apropierii sezonului rece, dar si traficul inca redus in contextul pandemiei de 

CoVid 19. 

 

"Intreg personalul aeroportului a primit atributia sa monitorizeze respectarea 

cerintelor privind purtarea mastii si pastrarea distantei si, in caz contrar, sa solicite 

interventia imediata a politiei si jandarmeriei", precizeaza compania. 

Tot de la 9 septembrie va fi permis si accesul autovehiculelor (autobuze RATB, 

autocare, autoturisme personale, TAXI etc.) in fata aerogarii Plecari, pentru 

debarcarea pasagerilor si insotitorilor acestora. 

 

Incepand cu aceeasi data, in aeroport, vor fi redeschise restaurante si cafenele, in 

plus fata de cele care si-au reluat deja functionarea in urma cu o saptamana. 

Corturile din fata terminalului vor fi demontate si, din 11 septembrie, parcarea in 

care acestea sunt acum amplasate se va redeschide pentru public. 

 

 

https://ziare.com/stiri/aeroport/
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"Raman valabile pentru pasageri recomandarea de a se prezenta la timp la aeroport, 

precum si cea de a respecta semnificatia indicatoarelor de directionare, atat pe 

fluxul auto din fata aeroportului cat si pe fluxurile de pasageri. Reamintim ca, in 

zona aeroportului, circulatia auto este afectata de lucrarile la conexiunea feroviara 

a aeroportului cu Gara de Nord, lucrari aflate in curs de finalizare", mai informeaza 

compania. 

 

Compania Nationala Aeroporturi Bucuresti (CNAB), care administeaza cele doua 

aeroporturi ale Capitalei, a avut in primul semestru al anului pierderi de 27,4 

milioane lei, fata de un profit net de 193,6 milioane lei in perioada similara a 

anului trecut. 

Compania a raportat in primele sase luni venituri operationale de 220,9 milioane 

lei, de peste doua ori mai mici comparativ cu cele din semestrul 1 din 2019 (509,3 

milioane lei). 

 

Compania Nationala Aeroporturi Bucuresti si-a inceput activitatea la data de 5 

februarie 2010 si asigura coordonarea operationala si managementul celor doua 

aeroporturi ale Capitalei. CNAB a fost infiintata prin fuziunea societatilor care 

gestionau aeroporturile bucurestene: Aeroportul International Henri Coanda 

Bucuresti si Aeroportul International Bucuresti Baneasa Aurel Vlaicu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Luminița Odobescu, ambasadorul României la Uniunea Europeană: 

'Situația evoluează de la o zi la alta, iar statele membre sunt nevoite să ia 

diverse măsuri' 

Ambasadorul României la Uniunea Europeană, Luminița Odobescu, a vorbit într-

un interviu despre țările din UE  care discuta saptamana aceasta pe marginea unei 

propuneri a Comisiei Europene menită să garanteze faptul că toate măsurile de 

restrângere liberei circulație luate de tarile membre ca răspuns la pandemia de 

COVID-19. 
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Propunerea ceruta de mai multe state membre, intre care si Romania, prevede 

criterii și praguri comune când tarile decid dacă să impună sau nu restricții de 

călătorie, un cod de culori stabilit de comun acord, un cadru comun pentru 

măsurile care se aplică acelor călători care vin din zone cu risc ridicat si furnizarea 

de informații clare și în timp util publicului cu privire la eventualele restricții 

impuse. Luminita Odobescu, ambasadorul Romaniei la Uniunea Europeana, a 

explicat in exclusivitate pentru Radio Romania Actualitati in ce constau detaliile 

propunerii, informează România Actualități. 

Luminița Odobescu: La solicitarea mai multor state membre, inclusiv a României, 

Comisia a venit cu o recomandare în vederea coordonării măsurilor interne aplicate 

de statele membre cu privire la restricționarea liberei circulații, ca răspuns la 

situația de pandemie din UE. Situația evoluează de la o zi la alta, statele membre 

sunt nevoite să ia diverse măsuri pentru a-şi proteja cetățenii, iar aceste măsuri 

trebuie să fie luate într-o coordonare strictă, pentru că ele afectează nu numai 

cetățenii, propriii cetățeni, dar și cetățenii din celelalte state membre, care circulă 

în Europa. Şi este foarte important ca toate măsurile care sunt luate de statele 

membre să fie luate de o manieră coordonată, de o manieră transparentă și 

predictibilă: orice cetățean care se află, de exemplu, fie în concediu sau în interes 

de serviciu într-un alt stat membru, statul respectiv se afla cu culoarea portocalie 

sau verde, și situația se schimbă în raport cu celălalt stat membru, culoarea se 

schimbă foarte repede, și atunci condițiile de revenire, de exemplu, în statul 

membru sau de tranzit al diverselor state europene se schimbă rapid, iar cetățenii, 

evitent, trebuie să fie informați. 

Practic, Comisia Europeană a venit cu această propunere de recomandare către 

statele membre, în care sunt identificate patru domenii-cheie în care toate statele 

europene ar trebui să-și coordoneze eforturile. Practic, criterii comune și praguri în 

cazul introducerii unor restricții de călătorie, criterii comune pe baza unui cod de 

culori agreat de comun acord - statele membre utilizează diverse culori, în 

principal cele trei culori, Comisia Europeană propune patru: roșu, portocaliu, verde 

și gri, în cazul în care nu sunt suficiente informații. De asemenea, un cadru comun 

pentru măsurile aplicate călătorilor care vin din zonele de risc ridicat și, evident, 

comunicarea timpurie și foarte clară către cetățeni, către public asupra diverselor 

restricții de călătorie. 

http://www.romania-actualitati.ro/interviu-cu-luminita-odobescu-ambasadorul-romaniei-la-uniunea-europeana-145018
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O primă discuție a fost realizată de către miniștrii sănătății din statele membre. S-a 

agreat că este nevoie de o coordonare extrem de strânsă între statele membre în 

ceea ce privește regimurile de carantină și de testare. Ştiți și dumneavoastră, 

anumite state membre cer testul înainte de a ateriza, altele cer la 48 de ore după ce 

se aterizează, perioadele de carantină diferă de la un stat membru la altul, deci este 

nevoie de această abordare comună, în interesul tuturor. Iar obiectivul nu este de a 

frâna libera circulație, ci de a ajuta această liberă circulație să se mențină, dar cu 

respectarea, evident, a criteriilor de sănătate impuse de situația actuală. 

Realizator: Ce șanse sunt ca statele membre să cadă de acord asupra detaliilor 

propunerii Comisiei? 

Luminița Odobescu: Cred că sunt şanse ridicate. Există un interes din partea 

statelor membre de a avea această coordonare. Această propunere a Comisiei vine 

la solicitarea mai multor state membre, la nivelul ambasadorilor, la nivelul 

COREPER II. O primă discuție a avut loc săptămâna trecută. Ea intră în discuție 

săptămâna aceasta la nivelul statelor membre. Sperăm, evident, pe baza 

instrucțiunilor capitalelor, să avansăm cât mai repede, pentru că până la urmă este 

interesul nostru al tuturor să ajungem la o bază comună și după aceea să fie 

aplicată de către toate statele membre. 

Realizator: Cât de repede s-ar putea ajunge la aplicarea efectivă a 

propunerii?/pvelisar 

Luminiţa Odobescu: Sunt chestiuni care sunt extrem de sensibile, pentru că practic 

domeniul sănătății este o competență națională, dar sunt convinsă că vom avansa. 

Obiectivul nostru este să ne mişcăm și al președinției germane este să avanseze cât 

mai repede. Luna aceasta speram să ajungem la un acord comun de componentele 

propunerii Comisiei. 

Realizator: Tot în această perioadă se intensifică negocierile interinstituționale 

asupra pachetului de relansare a Uniunii Europene, bugetul plus inițiativa de 

redresare, și nu lipsesc îngrijorările că acordul politic la care s-a ajuns în iulie ar 

putea să fie aruncat în aer. 
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Luminiţa Odobescu: Cred că interesul tuturor instituțiilor europene, interesul 

statelor membre este de a avea un acord cât mai rapid pe întreg pachetul - și pe 

pachetul de relansare economică, și pe că bugetul Uniunii Europene pentru 

următorii șapte ani. Acestea sunt așteptările nu numai ale cetățenilor, dar și ale 

companiilor. Suntem într-o perioadă de criză, criză care a afectat statele membre - 

sigur, de o manieră diferită -, care a afectat companiile europene, cetățenii, șomajul 

este ridicat în foarte multe state membre, deci obiectivul este într-adevăr să 

ajungem la un acord între cele două instituții cât mai rapid posibil, pentru a putea 

implementa ambele - atât bugetul, dar și acest plan de relansare economică și de 

rezilienţă, care răspunde situației actuale. Sunt încrezătoare. Negocierile 

întotdeauna între Consiliu și Parlamentul European nu sunt simple, sunt negocieri 

interinstituționale, fiecare poziție își exprimă evitent interesele sale, dar să nu 

uităm că negocierile au fost extrem de dificile în cadrul Consiliului European, că 

statele membre au ajuns la un acord după patru zile și patru nopți de negocieri 

extrem de dure și extrem de... echilibrul este unul sensibil și la care de ajuns destul 

de dificil şi îmi exprim speranța și încrederea că vom ajunge, evident, cât mai rapid 

la un acord cu Parlamentul European. 

După cum ați văzut, imediat după Consiliul European, după acordul politic la 

nivelul liderilor europeni, în consiliu statele membre s-au mișcat foarte rapid, a fost 

obținut mandatul de negociere pentru Parlamentul European pentru toate actele 

legislative de implementare, iar practic deja președinția germană, în numele 

statelor membre, împreună cu Comisia Europeană, a început negocierile cu 

Parlamentul European. 

Evident, interesul nostru al tuturor, cum am spus, și interesul României, este să 

avem acest acord cât mai repede posibil, ca să putem, pe de-o parte, să ne pregătim 

să utilizăm banii alocați României, inclusiv prin planul de relansare şi reziliență, 

prin facilitatea de redresare și reziliență dar și prin bugetul multianual, pentru că 

vorbim aici, pe de-o parte, de împrumuturi și de granturi care sunt destinate să 

răspundă rapid crizei cu care se confruntă statele membre, iar pe de altă parte avem 

bugetul european, care răspunde preocupărilor noastre în materie de coeziune, de 

politică agricolă și așa mai departe.  
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Deci, într-adevăr, negocierile nu sunt simple, dar cred că interesul este unul al 

tuturor, nu numai al instituțiilor europene, și așteptările până la urmă ale 

cetățenilor, ale companiilor, sunt de a ajunge la acest acord cât mai rapid posibil. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Dialogul între Turcia şi Grecia la NATO pe tema hidrocarburilor din Marea 

Mediterană se amână pentru joi 

Dialogul între oficialii turci şi greci la sediul NATO din Bruxelles, pentru evitarea 

escaladării militare în estul Mediteranei, a fost amânat cu două zile şi va avea loc 

joi, au declarat marţi agenţiei Reuters surse din ministerul apărării de la Ankara. 

Potrivit acestora, amânarea a fost solicitată de comitetul militar al Alianţei. 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a declarat săptămâna trecută că 

Grecia şi Turcia, membre ale Alianţei Nord-Atlantice, au convenit să discute 

pentru a evita accidentele în contextul disputei privind delimitarea platformelor 

continentale şi pretenţiile privind posibilele zăcăminte de hidrocarburi din 

Mediterana. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Economia Uniunii Europene a scăzut cu 11,4% în al doilea trimestru din 

2020, cel mai mare declin din 1995 de când se înregistrează acest indicator. 

Peste șase milioane de cetățeni din Uniune au rămas fără loc de muncă, de la 

începutul anului.  
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În al doilea trimestru al anului 2020, marcat de măsurile de carantină în toate 

statele membre, economia s-a contractat cu 11,8% în Zona Euro și cu 11,4% în 

UE, comparativ cu trimestrul anterior. Comparativ cu același trimestru al anului 

precedent, PIB-ul ajustat sezonier a scăzut cu 14,7% în Zona Euro și cu 13,9% în 

UE. 

Dintre statele membre, Spania (-18,5%) a înregistrat cea mai accentuată scădere a 

PIB-ului comparativ cu trimestrul anterior, urmată de Croația (-14,9%), Ungaria (-

14,5%), Grecia (-14,0%), Portugalia (-13,9%) și Franța (-13,8%). Cele mai mici 

scăderi ale economiei au fost înregistrate în Finlanda (-4,5%), Lituania (-5,5%) și 

Estonia (-5,6%), urmate de Irlanda (-6,1%), Letonia (-6,5%) și Danemarca (-6,9%). 
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 În cel de-al doilea trimestru al anului 2020, consumul populației, a scăzut cu 

12,4% în Zona Euro și cu 12% în UE (după -4,5% în Zona Euro și -4,2% în 

UE în trimestrul anterior).  

 Investițiile au scăzut cu 17% în Zona Euro și cu 15,4% în UE (după -5,2% și 

-4,6%, respectiv, în primul trimestru).  

 Exporturile au scăzut cu 18,8% atât în Zona Euro, cât și în UE (după -3,9% 

și, respectiv, -3,2%, în primul trimestru). 

 Importurile au scăzut cu 18% în Zona Euro și cu 17,8% în UE (după -3,2% 

și, respectiv, -2,8%, în primul trimestru). 

Totodată numărul persoanelor care aveau un loc de muncă a scăzut cu 2,9% în 

Zona Euro și cu 2,7% în UE în trimestrul doi din 2020, comparativ cu trimestrul 

anterior, cele mai puternice reduceri trimestriale de activitate din 1995. Spania (-

7,5%), Irlanda (-6,1%), Ungaria (-5,3%) și Estonia (-5,1%) au înregistrat cele mai 

mari scăderi de activitate. 

 

Pe baza cifrelor ajustate sezonier, Eurostat estimează că peste 6 milioane de 

cetățeni din UE au rămas fără loc de muncă în prima jumătate din 2020, dintre care 

5 milioane din țările Zonei Euro, față de sfârșitul anului trecut. 

PIB-ul Uniunii scăzuse deja cu 3,3% încă din primul trimestru, și cu 3,7% în Zona 

Euro. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Brexit: Marea Britanie sfidează UE și revine asupra angajamentelor 

asumate, admițând că acest lucru încalcă dreptul internațional 

Deja dificile, negocierile dintre Londra și Bruxelles legate de viitorul post-Brexit s-

au reluat marți într-o atmosferă și mai sumbră: guvernul britanic a recunoscut că 

dorește să revină, încălcând dreptul internațional, asupra angajamentelor asumate 

la ieșirea din Uniunea Europeană, scrie AFP. 

 

Dorința britanică de a revizui o parte a angajamentelor privind ieșirea din UE de la 

sfârșitul lui ianuarie, dezvăluită luni de Financial Times, a surprins europenii, care 

au avertizat că acest lucru ar aduce o lovitură "încrederii" între cele două părți. 

 

Întrebat de deputați asupra revizuirii pe care guvernul dorește să o opereze 

miercuri, secretarul de stat pentru Irlanda de Nord Brandon Lewis a recunoscut că 

"aceasta încalcă dreptul internațional de o manieră foarte specifică și limitată". 

 

Guvernul intenționează să retușeze, pentru a-l "clarifica", protocolul care prevede 

aranjamentele vamale pentru Irlanda de Nord. 

 

Acest text vizează să garanteze absența unei granițe fizice între Irlanda de Nord și 

Republica Irlanda, membră a UE, și să evite reapariția tensiunilor în această 

regiune, însângerată de trei decenii de violențe până la semnarea acordului de pace 

din Vinerea sfântă, în 1998. 

 

Această revizuire vizează asigurarea faptului că "persoanele și companiile din 

Irlanda de Nord au un acces fără îngrădire la ansamblul pieței britanice", a explicat 

Brandon Lewis. 

 

Această intenție a stârnit nemulțumiri inclusiv în Regat, iar fostul premier Theresa 

May l-a întrebat în fața deputaților pe Lewis cum poate guvernul să-și asigure 

viitorii parteneri internaționali asupra faptului că își va respecta angajamentele. 

 

Potrivit Financial Times, directorul serviciilor juridice ale guvernului britanic, 

Jonathan Jones, a demisionat din cauza acestei revizuiri. 
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"Țară independentă" 

Negocierile s-au reluat marți după-amiază într-un climat tensionat, cu atât mai mult 

cu cât Londra a amenințat cu retragerea dacă nu se realizează progrese în această 

săptămână. 

 

Înaintea negocierilor care urmează să dureze până joi, negociatorul britanic David 

Frost a cerut UE să "dea dovadă de mai mult realism asupra statutului de țară 

independentă" al Regatului Unit. 

 

Marea Britanie a părăsit formal UE în 31 ianuarie, la aproape patru ani după 

referendumul care a marcat sfârșitul a 46 de ani de mariaj turbulent. Dar rămâne 

sub reglementările europene până la sfârșitul lui decembrie, o perioadă de tranziție 

în care cele două părți încearcă să ajungă la un acord de liber-schimb. 

 

Negocierile întâmpină dificultăți la condițiile de concurență loială și la pescuit. 

Bruxellesul dorește un acord până la finalul lui octombrie pentru a permite 

ratificarea în timp util. 

 

Premierul Boris Johnson a avertizat la rândul lui că în lipsa unui compromis până 

la summitul european din 15 octombrie se va mulțumi cu un "no deal" în ciuda 

riscurilor economice în această perioadă de criză istorică provocată de pandemia de 

coronavirus. 

 

El a apreciat luni că acest lucru ar reprezenta chiar un rezultat bun care ar permite 

Regatului să "prospere" deoarece va avea "libertatea să încheie acorduri comerciale 

cu toate țările din lume". 

 

Dar mediul de afaceri se arată mai îngrijorat iar lira sterlină a început să scadă. 

 

Pe lângă UE, guvernul britanic încearcă să obțină un acord până la finalul anului cu 

alte mari puteri, în special cu Statele Unite, unde a patra rundă de negocieri începe 

marți. 
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Dar încălcarea angajamentelor ar putea afecta negocierile Regatului și cu alte țări. 

 

"Dacă Regatul Unit, părăsind UE, (...) o face într-o manieră care încalcă Acordul 

din Vinerea sfântă, nu va exista un acord de liber-schimb între SUA și Regatul 

Unit", a avertizat Brendan Boyle, membru al Congresului american, marți, la BBC. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Marile puteri ale lumii ii cer Rusiei sa prezinte "urgent" identitatea celor 

care l-au otravit pe Navalnii si sa ii trimita in fata justitiei 

Marile puteri din G7 au indemnat marti Rusia sa ii trimita "urgent" in fata justitiei 

pe autorii "otravirii confirmate" a disidentului rus Aleksei Navalnii, potrivit AFP. 

 

Intr-un comunicat, ministrii de externe ai Canadei, Frantei, Germaniei, Italiei, 

Japoniei, Marii Britanii, Statelor Unite au afirmat ca sunt "uniti in condamnarea, in 

termenii cei mai fermi, a otravirii confirmate a lui Aleksei Navalnii". 

 

Germania, unde disidentul de 44 de ani se afla internat in spital, "i-a informat pe 

partenerii din G7 despre faptul ca analizele chimice si toxicologice efectuate de 

experti medicali germani si un laborator specializat al fortelor armate germane au 

permis stabilirea ca Aleksei Navalnii a fost victima unui atac cu un agent 

neurotoxic din clasa Noviciok, o substanta dezvoltata de Rusia", au explicat ei. 

 

"Orice folosire armelor chimice, oriunde, in orice moment, de catre oricine si in 

orice circumstante, este inacceptabila si contrara normelor internationale", au 

subliniat ministrii de externe in acest comunicat, dat publicitatii de Statele Unite 

care detine presedintia anuala a G7. 

"Noi, ministrii de externe ai G7, lansam un apel Rusiei sa prezinte urgent in 

deplina transparenta identitatea responsabililor acestui detestabil atac cu otrava si 

sa ii trimita pe autorii lui in fata justitiei", au insistat ei, reamintind 

"angajamentele" Moscovei fata de Conventia privind interzicerea armelor chimice. 

 

 

https://ziare.com/international/rusia/
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"Acest atac impotriva liderului opozitiei Aleksei Navalnii este o alta lovitura grava 

contra democratiei si pluralismului politic in Rusia. El reprezinta o amenintare 

serioasa pentru acesti barbati si femei care apara libertatile politice si civile", au 

adaugat ministrii de externe. 

G7 a promis "sa urmareasca indeaproape" raspunsul Rusiei la solicitarile 

internationale cu privire la cazul Navalnii. 

(Sursa: ziare.com) 

 


